
 

 

 

 

Nela Pírková, Newark School Malta, Malta 

 

Díky skvělé příležitosti, kterou mi poskytla naše škola Obchodní akademie Prostějov a program 

Erasmus+, jsem absolvovala čtyřtýdenní stáž na Maltě, přesněji ve městě Sliema. 

Na základní škole Newark School Malta, kde jsem pracovala, studují žáci ve věkovém rozmezí 

5-16 let, kteří pochází z různých zemí. Škola má celkem 11 ročníků, které se dělí na první a 

druhý stupeň. Zaměstnává přibližně 30 zaměstnanců.  

Ve škole jsem pracovala konkrétně v jedné z 

administrativních kanceláří. Náplní mé práce byla tedy 

administrativa. Digitalizovala jsem různé dokumenty žáku. 

Kontrolovala jsem je, skenovala a vkládala do počítače. 

Tiskla jsem aktuální pololetní testy, zkontrolovala jestli vše 

sedí a nachystala je pro učitele. Dále jsem zařazovala 

závěrečné testy ve složkách z předešlých let do příslušných 

šanonů. Šanony jsem třídila a následně uložila do archivu. 

Byla jsem seznámena i se školním programem My Spot, ve 

kterém jsem kontrolovala a přepisovala jména žáků, kteří už 

na školu nechodí, nebo jsem žákům udělovala náležící body 

ze seznamu od učitelů. Vytvořila jsem také několik 

prezentací, které se týkaly různých akcí školy a sloužily pro rodiče žáků. 

Na pracovišti byla atmosféra velice příjemná a rodinná, zaměstnanci byli ke mně pokaždé velice 

milí a ochotní. 

 

Na stáži jsem se seznámila s fungováním administrativy ve školství. Naučila jsem se, jak 

správně archivovat dokumenty, do jaké doby se správně musí archivovat a všechny potřebné 

věci okolo toho. Dále jsem si uvědomila, jak důležitá je práce s počítačem a umění v MS Office. 

Využila jsem v tomto ohledu znalosti z Informační a komunikační technologie ze školy, takže 

mě nic nezaskočilo.  

Dozvěděla jsem se tu také několik zajímavostí o zdejším školství. Zjistila jsem, v kolika 

směrech se od toho našeho liší. Překvapily mě například letní prázdniny, které mají o měsíc 

delší než my, nebo třeba třídní schůzky, díky kterým mají rodiče volno v práci. Na schůzku za 



 

 

 

 

učitelem chodí každý rodič postupně zvlášť v předem určený čas nebo se připojí na online 

schůzku.  

 

Dle mého názoru se moje angličtina rozhodně posunula mnohem dál. Zvládla jsem bez 

problému rychle reagovat a odpovídat na dotazy a téměř všemu jsem vždy rozuměla.  

Ubytovaná jsem byla v hostitelské rodině společně s jednou stážistkou z mého ročníku. Rodina 

byla velice milá, paní s námi neustále komunikovala, což bylo skvělé k procvičení naší slovní 

zásoby. Měly jsme zajištěnou polopenzi, takže jsme dostávaly bohaté snídaně, kde jsme si 

mohly vybrat, na co jsme zrovna měly chuť a skvělé a teplé večeře. Jelikož jsme se předem s 

paní domluvily, co máme rády a co ne, s jídlem nebyl žádný problém. 

 

V našem volném čase jsme trávili hodně čas se 

spolužáky. Jezdili jsme na různé výlety nebo se 

jen tak potkávali v hlavním městě Valletta. 

Navštívili jsme také ostrov Gozo s červenou 

pláží Ramla, písečnou pláž Golden Bay, Malta 

National Aquarium v St. Paul’s Bay nebo 

rybářskou vesnici Marsaxlokk. Objevovali 

jsme také krásy ve městě Sliema a St. Julian’s, 

kde jsme byli součástí oslav dne Svatého 

Patrika. 

 

Díky EU jsme měli z grantu hrazeno ubytování, stravování, MHD, kapesné i letenky po celou 

dobu stáže. 

 

Před naším odletem jsme samozřejmě všichni absolvovali přípravné kurzy s panem učitelem 

Šubrtem, které byly velice přínosné. Procvičovali jsme zde především slovní zásobu, kterou 

jsme využili už i na letišti a především v různých situací na Maltě v praxi. 

Podle mého názoru se stáž určitě velmi vydařila a jsem ráda, že jsem se tohoto programu mohla 

zúčastnit. Stáž mě posunula v mnoha ohledech do života. Poznala jsem novou zemi, kulturu 

společně s jejich zvyky a i nové lidi. Naučila jsem se tam jednat sama za sebe, začala jsem být 

více soběstačná a nebála se nových věcí. Především jsem se posunula v anglickém jazyce a 

určila si své cíle do budoucna. Odnesla jsem si z Malty spoustu zážitků, na které budu ráda 

vzpomínat.       


